
Tordas Község Polgánnestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel. (fax): 22-467-502, 467-655

Meghivó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1997. január 29-én (szerdán) 15 órakor ülést tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ 1997. évi pénzügyi terv és költségvetés tervezete.
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1997. január 21.
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Jelenléti ív

az 1997. év február hó 29. napján
megtartott képviselőtestületi ülésről

1./ Cifka János

2.1 Farkas János

3.1 Fábián Jánosné

4.1 Juhász György

5.1 Kunsági László

6.1 Dr, Pápai Péter

7.1 Rácz József

8.1 Turda Sándor

9.1 Vasvári Pál

10.1 Zémann Géza

11.1 Márki Ferenc jegyző
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1997. január 29-én megtartott
üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Citka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Dr. Pápai Péter, Rácz József, Turda Sándor, Vasvári Pál képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Tóth Zoltáné gazd. előadó

Igazoltan távol: Zémann Géza képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:

1./ 1997. évi pénzügyi terv és költségvetés tervezetet.
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Bejelentések, javaslatok

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1./ 1997. évi pénzügyi terv és költségvetés tervezete

Az írásos előteljesztések mellékelve.

Márki Ferenc jegyző szóbeli kiegészítésében elmondta, hogy a tervezetben a költségvetési és
egyéb törvényekben kötelező erővel rögzített feladatok, bérfejlesztések beépítésre kerültek.
Beépítésre kerültek azon feladatok is, amelyekre a testület korábban már határozatot hozott,
vagy valahova konkrét ígérvénye van.
Sajnos a törvényben foglalt bérfejlesztését, a Kjt módosítás alkalmazása azt eredményezi, hogy
a dologi kiadásba betervezett áremelkedéseket, a színtentartás rovására lehet csak
megvalósítani. Fejlesztésre egyáltalán nem maradt semmi, sőt az évek óta gazdálkodási
tartaléknak nevezett összegből is 1,3 millió forint maradt.
A gazdálkodási tartalék és kevés fejlesztés megvalósítása érdekében a dologi kiadások
csökkentésére kell törekedni.
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Hozzászólások:

Ciika János a költségvetés bevételi oldaláról hiányzik két tétele. Hiányzik a "Cifra" pince
eladásából szánnazó 800.000,- Ft, valamint az erdőmajori ingatlan eladásából befolyó első

részlet, 2 millió forint. Ezt figyelembe véve máris szebb a helyzet.
Egyetért ajavaslattal mely szerint a dologi kiadásokat csökkenteni kell. Javasolja a PMR
költségvetését 500 ezerrel, a községgazdálkodásra szánt összeget 300 ezerrel, az óvoda
költségvetését 100 ezerrel, az iskola költségvetését 700 ezerrel csökkenteni.
Növeini volna szükséges a Sportegyesület költségvetésé is, mivel a megépült teniszpályák
megnövekedett energiaköltséggel járnak, sőt a sportpályán dolgozó egy ro kevés a teniszpályák
belépése miatt. Legalább 20 %-os emelést tartana szükségesnek.

Fábián Jánosné nagyon szűkös a költségvetés. Fájdalmas a javasolt csökkentés, de mivel
bevételi forrásainkat növeini nem tudjuk és mivel személy szerint bízik abban, hogy a
közalkalmazotti bérre a kormány pót fedezetet biztosít, így lehetővé válhat fejlesztés
végrehajtása is. Egyébként fájdalmas csökkentéssel egyetért.

Juhász György sajnos nem lehet mit kitalálni, csak a tervezetben foglaltak csökkentését.
Tartalékra szükség van, de a legszükségesebb fejlesztésekre is.

Kunsági László - a bevételek javasolt emelése nem segíti a kiadások optimális kialakítását. A
sportegyesületnél a kiadás növekedését a megépítendő gázfiítés is indokolja, legalább 200 ezer
forint emelés lenne szükséges.
Javasolja újra átszámoini a kiadásokat és a javasolt, vele egyetértő csökkentéssel együtt a
tartalékot meg kell teremteni. Az pince és Erdőmajor értékesítésével lehetőségünk nyílik a
fejlesztésre is.

Vasvári Pál - sok-sok feladat várna megvalósításra, de bevételi lehetőségeink ezt nem
biztosítják. Sajnos keményen meg kell fogni a dologi kiadásokat. Egyetért a javasolt
csökkentésekkel.

Márki Ferenc jegyző felhívja a testület figyeimét arra, hogy az erdőmajori volt üzemi épület
eladásából szánnazó bevételre nem a napi szükségletek fedezéséhez lesz szükség, hanem a
már elkezdett szennyvíztelep kialakításához, mely beruházás a szociális otthon beruházásával
egyídőben kell megvalósuljon. Ha a fóváros 1,5 milliárdos beruházásához nem tudunk
csatlakozni, nagy lehetőséget halasztunk el, amelyet pótolni nem tudunk.

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondja, hogy a költségvetés újbóli átgondolása
szükséges mindazon gondolatok figyelembe vételével, ami a testületi ülésen elhangzott. Nem
bízik abban, hogy a kormány a közalkalmazotti bérek fedezetére külön keretet biztosít, ezért
azzal kell számolnunk, hogy szűkös évet kezdünk és nem látjuk a befejezést.
Nem megengedhető meg, hogy intézményeink működtetése kárt szenvedjen, de mégis
tudomásul kell venni mindenkinek, hogy ha nincs lehetőség a jobb, színvonalasabb ellátásra.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta a költségvetés
átdolgozására tett javaslatokat.
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II. Napirend után

Bejelentések. javaslatok

1.1 Vezetők bejeJentései

Farkas János polgármester ismertette a Megyei Védelmi Bizottság katasztrófák során igénybe
vehető pénzügyi alap létrehozására irányuló levelét. Javasolja az alapban való részvételt és
állandó lakosonként 10Ft/fő támogatás biztosítását.

Hozzászólás nem volt a képvíselőtestület egyhangúlag ( 9 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

3/1997. (I. 29.) sz. határozat

Tordas Község Képvíselőtestülete kifejezi
szándékát arról, hogy Tordas község
önkormányzata tagsági jogosultságot kíván
szerezni a rendkivüli károk elháritását támogató
pénzügyi alapnál.
Az alapba, állandó lakosokra vetítve, 10,- Ft/fó
vesz részt.

A továbbiakban ismerteti a "Kihívás napja" sport felhívást, kérve a jelenlévő sportegyesületi
elnököt a szükséges szervezés elvégzésére.

Tájékoztatja a képvíselőtestületet, hogy a térség (Martonvásár, Baracska, Tordas, Gyúró,
Kajászó település polgármesterei és jegyzői, kiegészítve Ercsi polgármesterével, Vál
polgármesterével és jegyzőjével, értekezletet tartott.
Az értekezleten a társulási feladatok ellátása, a környék közoktatási feladatai végrehajtása
kapta a legtöbb hangsúlyt. Igazgatási feladtaink tekintetében változás nem történt, csupán némi
pénzügyi emelésre került sor. Továbbra is társulunk az orvosi hétvégi ügyeletek ellátásában, a
szemészeti ellátásban, az orvosi ügyeleti mobil telefon fenntartási költségeinek megosztásában.
Nehezményeztük a szemészeti szakrendelés felnőtt és gyermek rendelésének összevonását, az
orvosi hétvégi ügyeletek Martonvásáron tartását, kérve a részletes kimutatásokat.
A közoktatási feladataink ellátásában egyik település sem tervez középiskolai fejlesztést, de
nem tervez 9-10 osztály indítását sem. A további részletek kimunkálását az iskola igazgatókra
bíztuk.
Szó esett a tűzoltó örs létesítéséről is. Mint azt már említettem az elmúlt ülésen Martonvásár
jogszabály által kijelölt tüó. székhely eszköz nélkül, Vál eszközzel rendelkező, ki nem jelölt
település. Jelenlévők azt a szándékukat fejezték ki, hogy a két település intézze ezzel
kapcsolatos dolgait, és ha a feltételek rendelkezésre állnak döntünk a csatlakozás kérdésében.
Martonvásár polgármestere átadta a közös vízművünktől igényelt vízmennyiség szárnításait az
Orbánhegy ellátása ügyében. E kérdésben további részletes adatokra van szükség, hogy
döntésre előteIjeszthető legyen.

Márki Ferenc jegyző tájékoztatta a testületet arról, hogy a pusztazámori szeméttelephez vezető

út kérdésében "áll a bál". A Főváros a szeméttelep megközelítése érdekében a martonvásári M
7-es autópálya csomóponti leágazás igénybevételét, és Tordas határában történő út vezetését
tervez. A televízióban elhangzott Tárnok és Sóskút polgármestereinek és testületeinek erőteljes



4

tiltakozása az új variációval szemben. Természetesen egy tárnoki autópálya csomópont ennek a
két településnek jelentene előnyt, elütve bennünket a már korábban taglalt előnytől.

Mindennek ismerete azért szükséges, hogy ne élje senki bele magát a kért anyagi tárnogatásba
mindaddig, amig a megállapodás a testületünk és a fóvárosi közgyűlés között meg nem
születik. A lakosság megnyugtatásában kell mindenki közreműködése, mert többen a tv
riportból azt vették ki és teljesen félre értelmezetten, hogy a települést érinti aszemétszállítási
forgalom, ami tönkre teszi a falut.
A megállapodás tervezet elkészítése a fóvárosiak részéről elkezdődött.

Farkas János polgármester bejelentette, hogy a Gazdasági Bizottság elnöke írásban kérte zárt
ülés elrendelését. Az elrendelés előtt kérdezi, hogy mi a zárt ülés napirendje?

Citka János bizottsági elnök elmondja, hogy a zárt ülést a polgármester tiszteletdíjának
megemelése tárgyában kérte.

Farkas János polgármester nyilatkozott, mely szerint a nyílt ülés folytatásához tiszteletdíja
megállapítása kérdésében hozzájárul, így nincs szükség zárt ülés tartására.

2./Képviselőkbejelentései

Citka János a Gazdasági Bizottság elnöke ismertette a képviselőkkel a polgármesterek
fizetésének és tiszteletdíjának megállapítására vonatkozó szabályokat, a bizottság január 21-i
ülésén elfogadott javaslatot.
Ez alapján javasolja a polgármester tiszteletdíját, 1997. január l-től, bruttó 40.000,- Ft-ban
állapítsa meg a testület.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 9 Igen szavazatta) az alábbi
határozatot hozta:

4/1997. (L 29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Farkas János
polgármester tiszteletdíját 1997. január l-től

kezdődően bruttó 40.000,- Ft-ban állapítja meg.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította
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Farkas Jáno
polgármester


